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ZÁPIS 

z veřejného projednání strategické části  

Integrované strategie rozvoje území 
 

Přítomni:  Jana Kouřilová 

  PhDr. Jana Pšejová – koordinátor tvorby ISÚ  

 

Hosté:  dle prezenční listiny 

 

Program: Stanovení VIZE a MISE 

 

Zapsáno dne 16.06.2014 v 17:00 hodin, v Tlumačově 

Zapsala: Šárka Dostálová  

 

 

Úvodní slovo přednesla paní Jana Kouřilová, která jménem místní akční skupiny Jižní Haná 

přivítala přítomné, zahájila projednávání strategické části ISÚ. V úvodu tedy představila 

přítomným dosavadní činnost MAS Jižní Haná a poté předala slovo paní PhDr. J. Pšejové, 

koordinátorce tvorby Integrované strategie rozvoje území.  

 

Paní PhDr. J. Pšejová přivítala přítomné a v úvodu shrnula vytvořenou SWOT analýzu, její 

silné a slabé stránky, příležitosti a hrozby. Uvedla, že SWOT analýza byla vytvořena z již 

částečně vytvořené analytické části a z dotazníkového šetření. Ze SWOT analýzy jsou 

vytvořeny prioritní témata, ze kterých vyplývá, že je nutné další rozvoj stavět na dostupnosti 

území, je nutné zkvalitnit vybavenost, podporovat cestovní ruch, služby. 

PhDr. J. Pšejová dále hovořila o návrhové části, kdy řekla, že každá strategie má přesná 

pravidla a funguje tak, že na vrcholu musí být stanovena VIZE – tzv. světlo na konci tunelu, 

je to, co budeme mít, k čemu se chceme dostat. Vize se rozpadá do čtyř priorit, což jsou 

jednotlivé kroky, které naplňují vizi a dále jsou to jednotlivé cíle. Po vyhodnocení analytické 

části a dotazníkového šetření jsme navrhli následující vizi: 

 

VIZE: 

Jižní Haná – dobré místo pro život 

MAS Jižní Haná je regionem, který v sobě svým obyvatelům i návštěvníkům nabízí 

všechny pozitivní stránky venkovského území v blízkosti větších měst. Je moderním 

prostorem, který nabízí dostatek pracovních příležitostí, kvalitní infrastrukturu a 

služby, společně se zajímavými možnostmi pro každodenní aktivní život. Návštěvníkům 

nabízí lákavé propojení venkovských tradic a moderních služeb v atraktivním umístění 

v samotném středu Moravy.  

 

Dále je navrženo, že vize se rozpadá do 4 priorit: 

1- Území atraktivní pro obyvatele i návštěvníky 

2- Podpora aktivního přístupu k životu v území  

3- Vzdělaní obyvatelé a živé podnikatelské prostředí  

4- Životní prostředí a bezpečnost 

 

 

http://www.masjiznihana.cz/


 

nám. Míru 162, 768 24 Hulín 

IČ: 293 72 232 

tel.: 573 502 705, 605 226 262 

www.masjiznihana.cz   

 

 Evropský zemědělský fond pro rozvoj venkova:  

Evropa investuje do venkovských oblastí 

Území atraktivní pro obyvatele i návštěvníky. 

Jde o investiční projekty, co se bude stavět, rekonstruovat, budeme zlepšovat veřejná 

prostranství, veřejné budovy, infrastrukturu pro volný čas. Patří sem i cyklostezky a dále i 

infrastruktura pro cestovní ruch. 

  

Podpora aktivního přístupu k životu v území 

Jedná se o neinvestiční aktivity, aktivity, které oživí území, infrastrukturu, projekty 

k sociálním tématům, podpora tradic, ale jakým konkrétním způsobem to budeme řešit, to 

budeme vědět, až budou schváleny konkrétní programy. Jde o skupiny seniorů, rodiny 

s dětmi, o samotné děti.  

 

Vzdělaní obyvatelé a živé podnikatelské prostředí 

Bude se jednat o podporu podniků do 10 zaměstnanců, patří sem vzdělávání pro děti a 

mládež, celoživotní vzdělávání, protože měníme profese, podpora sociálního podnikání, kdy 

začíná podnikat subjekt, který zaměstnává matky s dětmi nebo sociálně slabé. 

 

Životní prostředí a bezpečnost 

Zde budeme řešit životní prostředí, zateplování budov, nakládání s odpady, bezpečnost 

v obcích či zlepšování bezpečnosti v obcích.  

 

Rozdíl mezi vizí a misí je ta, že vize je vidinou toho, jak má vypadat území a mise je strategie 

chodu celé MAS. Na závěr jde o stanovení MISE. Mise je představa, která hovoří o tom, jak 

má fungovat samotná organizace. Jde o služby nastaveného systému.  

 

MISE: 

MAS Jižní Haná je organizací, která pružně reaguje na potřeby svých členů, celého 

území a pomáhá v jeho rozvoji s ohledem na aktuální situaci ve společnosti. Porovnává 

potřeby svých členů zařazených do Strategie komunitně vedeného místního rozvoje 

s aktuálními možnostmi získávání finančních prostředků z fondů EU a připravuje a 

realizuje rozvojové projekty. Průběžně se rovněž podílí na dalších aktivitách, které 

podporují atraktivní podmínky pro život v MAS.   

 

Závěrem bylo řečeno, že nyní jsou hotové analýzy, dotazníková šetření, SWOT analýza, na 

základě nich jsou stanoveny vize, mise, priority a cíle. Nyní sbíráme projektové záměry, takže 

je nutné se zamyslet nad tím, co se bude dělat, kdo to bude dělat, zkrátka co je potřeba 

v Tlumačově a okolí vylepšit a udělat. Až bude zcela jasno, bude vybráno podle jednotlivých 

témat.  

Dále Jana Kouřilová dodala, že ohledně projektových záměrů bylo již jednání s panem 

starostou Tlumačova a ostatních obcí. 

Ing. A. Jonášek se dotázal, zda by byla možná oprava hřbitova přes MAS. Odpověděla paní 

PhDr. J. Pšejová, že taková akce by měla být hrazena z IROP a určitě nyní by bylo nejlepší 

dát nejvíce akcí dohromady, aby bylo z čeho vybírat a byli jsme připraveni na závěrečnou fázi 

dopracování Strategie. Takže bych doporučila dát všechny projekty či záměry. 

Pan XX: A co tedy dotace na cestovní ruch, hlavně na infrastrukturu? 

Odpověděla PhDr. J. Pšejová – nyní, v končícím programovacím období bylo hodně 

dotačních prostředků na infrastrukturu, proto se v nastávajícím programovacím období 

neplánuje, ale bude možné přes příhraniční spolupráci čerpat. Dále zůstávají dotace na 

projekty na podporu venkova z IROP cca 75 % a samostatná priorita pro venkov 90 % – 95 
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%. Celá podpora infrastruktury se přesouvá z PRV na IROP.  

Pan tajemník Tlumačova: půjdou i rekonstrukce památek přes MAS? Odpověděla PhDr. J. 

Pšejová, že v této chvíli nejsou zcela přesné dokumenty, aby bylo možné vše jednoznačně 

říci, co půjde a co ne podpořit, takže musíme ještě vyčkat.  

Ing. A. Jonášek – a co ostatní podnikatelské subjekty, reagovaly nějak? Ing. M. Melo 

odpověděl, že málo a přislíbil, že zašle kdo co poslal.  

 

Jelikož nebylo dalších dotazů, námětů či připomínek paní J. Kouřilová ukončila projednávání 

strategické části a poděkovala všem přítomným za účast.  

 

Skončeno v 18:10 hodin 
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